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Už na jaře příštího roku se na pozemcích vedle fakultní nemocnice na Lochotíně začnou stavět dvě výzkumná centra
Lékařské fakulty Univerzity Karlovy v Plzni za ,zhruba, 600 milionů korun. Biomedicínské centrum i Univerzitní
medicínské centrum (UNIMEC) již mají v podstatě schválenou dotaci Evropské unie a čekají jen na rozhodnutí
ministerské komise o podpisu dotací. Včera to uvedl děkan lékařské fakulty Boris Kreuzberg při příležitosti oslav 65.
výročí založení plzeňské fakulty.
"Biomedicínské centrum, které vyjde na 400 milionů korun, bude plně hrazené z peněz EU. Zaměřené bude především
na výzkum náhrady funkcí selhávajících orgánů," uvádí Kreuzberg. Předpokládá se, že zde bude velký zvěřinec,
operační sály a laboratoře. "Náš výzkum je z velké míry založen na pokusech na zvířatech. Nejedná se o kočky nebo psy
a větší zvířata, ale o krysy, myši, maximálně králíky, někdy prasata," jmenuje děkan. Nejpodstatnější pro požadavkyEU
však je, aby byl výzkum aplikovatelný do komerční sféry. To znamená, aby si na sebe centrum po vybudování vydělávalo
samo.
"Proto se musíme spojit s firmami, které se zabývají výrobou přístrojů nebo léků. Již nyní připravujeme smlouvy. Jen z
toho pak poplynou fakultě příjmy. Se státními penězi totiž škola pro financování chodu centra počítat nemůže," vysvětluje
Kreuzberg Na financování UNIMEC za zhruba 180 milionů korun se bude muset škola podílet třiceti procenty, polovinu
ale přislíbila zaplatit Karlova univerzita. Přesune se sem pět teoretických oborů, což vyřeší zejména prostorové problémy.
"Studenti se obzvláště v prvních ročnících tísní, často sedí při přednáškách na zemi," říká Kreuzberg.
Se stavbami chce fakulta začít již příští rok, záleží ale na tom, jak se vyřeší situace na ministerstvu školství, které fondy
spravuje. "Úředníci už jen rozhodují, kolik peněz na co z fondů přidělí. Nyní čekáme, že nás pozvou na vyjednávání,"
dodal děkan.


